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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Benkő Tibor, honvédelmi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyire körültekintő a Honvédelmi Minisztérium, 
amikor saját cégén keresztül fegyvereket értékesít?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2016. november elején egy akció során elfogtak két orosz fegyverkereskedőt egy tököli 
fegyverraktárnál, akik a megjelent információk szerint egy mexikói drogkartellnek akartak eladni a 
Magyar Honvédségtől származó fegyvereket. A TEK-nek az amerikaiakkal közös akciót követően 
bár Washington kérte a két orosz fegyverkereskedő kiadatását, Budapest mégis Oroszországnak 
adta át őket. Vlagyimir Vjacseszlavovics Ljubisin fia, a HM EI Zrt-vel is több alkalommal üzletelő 
Pilis Vadászbolt Kft. később Pilis Defence Systemsben társügyvezető lett, a cég a HM EI Zrt. 
inkurrencia pályázatain nagy tételben szerzett be levegő-föld rakétát, légiharc-rakétát, és más 
fegyvereket.

Ennek kapcsán kérem Miniszter Urat, válaszoljon a következő kérdésekre:

1. Mikor értékesítették a korábban Pilis Vadászbolt Kft. később már orosz tulajdonosokkal is 
rendelkező Pilis Defence Systems számára a Magyar Honvédség fegyvereit? Pontosan mekkora 
összegért, hány darab és milyen típusú fegyvert értékesítettek, melyek orosz fegyverkereskedők 
kezébe kerülhettek? 

2. Mikor fog végre a Honvédelmi Minisztérium olyan nyomon követő rendszert kiépíteni, ami nem 
csupán papírokkal fedezi a döntéshozókat, hanem végre garantálni is tudja, hogy az eladott 
honvédségi használt fegyverek nem kerülnek szélsőséges vagy terrorista szervezetekhez? 

3. Mikor szándékozik végre beszámolni az Országgyűlés Honvédelmi és rendészeti bizottsága előtt 
a Magyar Honvédség inkurrencia értékesítéseiről? (Erre négy év alatt több alkalommal tettem 
kezdeményezést, ennek ellenére a minisztérium egyetlen alkalommal sem volt hajlandó 



beszámolni.) 

4. A Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat tájékoztatta-e Önt korábban, mint vezérkari főnököt és 
jelenleg, mint minisztert az inkurrencia értékesítésével kapcsolatos visszásságokról, biztonsági 
kockázatokról? Mit tett Ön vezérkari főnökként, majd miniszterként, hogy ezeket a kockázatokat 
elkerüljék? 

5. Indult-e vizsgálat a honvédelmi szerveknél vagy a HM EI Zrt.-nél az inkurrencia értékesítésekkel
kapcsolatos kockázatok feltárására és a bekövetkezett veszélyek kezelése érdekében? 

6. Tudja-e garantálni miniszterként, hogy nem jut Magyarországról fegyver bűnözők kezébe vagy 
szélsőséges szervezetekhez, személyekhez, terroristákhoz? 

1


